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ČESKO: Lidé reagují na chování Fialovy vlády v časech covidu po svém. Houfně se odhlašují
z očkování. Ředitel Biologického centra Akademie věd Libor Grubhoffer z toho není ani
trochu nadšen. Volá po tom, že plošné očkování musí jet dál. Prezident České lékařské
komory Milan Kubek má stejný názor.

Vláda Petra Fialy rozvolňuje covidové restrikce. Lidé už se nebudou muset prokazovat certifikátem o
prodělání nemoci nebo očkování. Do restaurací se tak od čtvrtka dostanou i lidé, kteří se odmítli
nechat očkovat. Občané na postup vlády podle informací MF Dnes reagují tím, že se houfně odhlašují
z již obsazených termínů očkování.

Zatímco restauratéři z toho mají radost, epidemiologové a další odborníci varují, že příliš rychlé
rozvolňování v situaci, kdy je denně nově covid pozitivních přes 30 tisíc, může být nebezpečné.

„Určitě to je chyba a stačit to nebude. Na plošném očkování musíme pracovat. Musíme trpělivě
vysvětlovat, proč má smysl očkováním tvořit základy specifické imunity vakcínami, které jsou
připravené proti původní wuchanské variantě koronaviru SARS-CoV-2,“ vysvětil deníku Libor
Grubhoffer, ředitel Biologického centra Akademie věd. „Překvapilo mě, že vláda přestala o
nezbytnosti očkování hovořit a soustředí se na plné rozvolňování pravidel. Těch, která jsou sama
mírná,“ dodal Grubhoffer.

 

 

Vládní strany z kabinetu Petra Fialy slibovaly, že vsadí v očkování na dobrovolnost a budou lidi k
očkování pozitivně motivovat. Ale to se v praxi příliš neděje. Ministr zdravotnictví Vlastimil Válek
(TOP 09) vsadil na vakcínu klasické konstrukce Novavax, která by k očkování mohla přesvědčit
odpůrce mRNA vakcín, ale jak ukazuje houfné odhlašování z očkovacích termínů, příliš to nefunguje.

„Vládou vedená osvěta pro očkování nefunguje, měla být výraznější a nápaditější,“ řekl Grubhoffer.

Mezitím ale očkovací centra v Praze, v Brně i v řadě dalších měst omezují nebo zcela ukončují
provoz. Zájem o první, ale i o třetí dávky je tak malý, že se jim nevyplatí fungovat dál.

Prezident České lékařské komory Milan Kubek se snaží jít proti tomuto trendu, znovu a znovu volá
po povinném očkování. „V současnosti už není jiná cesta než povinné očkování. Řada lidí má
mentalitu černých pasažérů, kteří nechtějí pro kolektivní imunitu nic udělat,“ rozčílil se Kubek na
CNN Prima News už na konci ledna.
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